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作者介绍: 

James Samuel Coleman (May 12, 1926 – March 25, 1995) was an American sociologist,
theorist, and empirical researcher, based chiefly at the University of Chicago. He was
elected president of the American Sociological Association. Coleman studied the
sociology of education, public policy, and was one of the earliest users of the term
"social capital". His Foundations of Social Theory influenced sociological theory. His
"The Adolescent Society" (1961) and "Coleman Report" (Equality of Educational
Opportunity, 1966) were two of the most heavily cited books in educational sociology.
The landmark Coleman Report helped transform educational theory, reshape national
education policies, and influenced public and scholarly opinion regarding the role of
schooling in determining equality and productivity in the United States.
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社会学

评论

社会学入门课补充教材，读了大半。讲座稿形成入门书，主要面向二战后经历一系列社
会变迁的美国社会：跨国资本流动、大型企业崛起冲击国家主权效力和法律地位，更渗
透进美国社会引以自豪的个人主义权利观；法团（corporate）组织成为重要的社会行
为体，因其资源、权力和复杂度远大于美国社会赖以为基础的家庭、社团、教会等市民
社会纽带和组织，对社会影响力也越来越大，社会结构和资源倾向于作为法人的法团组
织，信息自由流通和各人自主决定情境大为不同；个人越来越多地为法团组织所雇佣或
影响，既可能为法团组织的利益代表，同时又受法团组织利益和行为影响，形成不同的
风险结构，但损害往往非均衡地落到个人头上；战后婴儿潮一代面对法团组织强大的市
场倾销、媒体宣传和生活统摄能力，维持传统家庭和价值观变得越来越难。
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